



Introduction

Ajman University (AU) operates on a fully credit-based fee structure in addition to other fees.

AU fee structures are published in the Fee Prospectus, together with the University Catalog, which contains the programs and their study plans, will enable students to calculate the cost per semester.

The University Catalog may be obtained from the Office of Strategic Communications, Marketing & Student Recruitment. This information is also available on AU website: www.ajman.ac.ae.

Financial Regulations

AU reserves the right to increase the tuition and additional fees, by up to 10% per academic year when deemed necessary.

All students who register for courses incur a financial obligation towards AU. Students are responsible for all charges incurred at AU. Failure to attend classes does not constitute withdrawal from a class or the institution.

Students will only be permitted to register for a subsequent semester if they have paid all their financial obligations.

Office of Finance

1. Application, Admission Fees & Seat Reservation Deposits

Application and Admission Fees

The application and admission fee for undergraduate programs and the postgraduate diploma programs is AED 1,300. The fee should be paid in one installment upon registration. The application and registration fee is not part of the tuition fees. It is non-refundable, except when the application is rejected. In this case, an amount of AED 1,000 will be refunded to the applicant.

The application and admission fee for college of Medicine and all graduate programs is AED 2,000. The fee should be paid in one installment upon registration. The application and registration fee is not part of the tuition fees. It is non-refundable, except when the application is rejected. In this case, an amount of AED 1,700 will be refunded to the applicant.

A student who wishes to apply for transfer from another accredited institution will pay a non-refundable fee of AED 500. If the student is admitted at AU, this fee will be considered as part of the application and admission fee.

Seat Reservation Deposits

Students admitted to the Medicine, Dentistry, Nursing and Doctorate of Business Administration are required to pay a seat reservation deposit as stated in the table below. This deposit is non-refundable and non-transferable and must be paid before the deadline stated on the letter of admission. This deposit is deductible from the student's tuition fees once the applicant joins the University. If the student asks to defer admission to the following semester and the request is approved, the deposit will be applied to the following semester.

Program	Deposit (AED)
Doctorate of Business Administration	15,000
Doctor of Medicine	25,000
Bachelor and Master programs in Dentistry	21,000
Bachelor of Science in Nursing	3,000

2. Tuition Fees

a. Credit Hours/Year

- Tuition fees for undergraduate programs offered at AU are as follows:

College	Fee per year
College of Medicine	AED 121,000

College	Fee per credit hour	
College of Dentistry	AED 2,541	
College of Pharmacy and Health Sciences	Bachelor of Pharmacy	AED 1,575
	Bachelor of Science in Nursing	AED 1,300
College of Mass Communication	AED 1,210	
College of Law	AED 1,200	
College of Architecture, Art and Design	Bachelor of Architecture	AED 1,575
	Bachelor of Architectural Engineering	AED 1,575
	Bachelor of Interior Design	AED 1,430
College of Engineering and Information Technology	Bachelor of Science in Biomedical Engineering	AED 1,365
	Bachelor of Science in Civil Engineering	AED 1,300
	Bachelor of Science in Mechanical Engineering	AED 1,300
	Bachelor of Science in Electrical Engineering	AED 1,365

College		Fee per credit hour
	Bachelor of Science in Computer Engineering	AED 1,392
	Bachelor of Science in Information Technology / Networking and Security	AED 1,392
	Bachelor of Science in Information Systems / Project Management	AED 1,392
	Bachelor of Science in Information Systems /E- Business Management	AED 1,392
	Bachelor of Science in Data Analytics	AED 1,392
College of Humanities and Sciences	Bachelor of Arts in Psychology	AED 1,125
	Bachelor of Arts in Sociology and Social Work	AED 1,125
College of Business Administration		AED 1,265
Unit of General Studies		AED 1,250

- Tuition fees for graduate programs offered at the University are as follows:

College	Program	Fee per credit hour
College of Architecture, Art and Design	Master of Science in Urban Design	AED 2,500
College of Mass Communication	Master of Public Relations and Corporate Communication	AED 2,750
College of Business Administration	MBA: Human Resources Management	AED 2,000
	MBA: Financial Management	
	MBA: Marketing	
	DBA (Doctorate of Business Administration)	AED 4,500
College of Law	Doctor of Philosophy in Law	AED 3,500
	Master of Law (Private Law)	AED 2,200
	Master of Law (Public Law)	
	Postgraduate Diploma in International Commercial Arbitration	AED 1,500
College of Humanities and Sciences	Professional Postgraduate Diploma in Teaching*	AED 625
College of Pharmacy and Health Sciences	Master of Science in Pharmacy (Clinical Pharmacy)**	AED 3,125
College of Dentistry	Master of Science in Restorative Dentistry***	AED 521,000 per program (3 years)
	Master of Science in Endodontics****	AED 420,000 per program (3 years)
	Master of Science in Pediatric Dentistry*****	AED 462,000 per program (3 years)
College of Engineering and Information Technology	Master of Science in Artificial Intelligence	AED 2,500

*5% discount on tuition fees per semester

** 25% discount on tuition fees per semester

*** The average annual tuition is AED 173,667 per academic year. The credit hours in the new study plan have increased from 60 to 74 hours.

****The average annual tuition is AED 140,000 per academic year

***** The average annual tuition is AED 154,000 per academic year

b. Laboratory, Clinic and Studio Fees

Students registered in the programs offered by the College of Dentistry and College of Pharmacy & Health Sciences pay a flat semester fee for specialized laboratory sessions and clinics as shown in the table below:

College	Dentistry			Pharmacy
	1st -3rd years	4th & 5th years		
Fee	AED 5,324	Clinics	Productive Lab	AED 2,860
		AED 7,986	AED 3,993	

This fee does not include the lab fee included in the study plan, which are offered by other colleges.

- Students registered in the programs offered by the College Architecture, Art and Design pay a studio fee of AED 1,650 per semester.
- Students registered in the program of Bachelor of Arts in Mass Communication pay a studio fee of AED 1,210 per each registered course, with a Radio/TV session.

3. Additional Fees

- Orientation Course Fee, provided during the first semester of enrolment: AED 1,250
- Additional lab fee for each registered course having lab sessions offered by colleges other than College of Dentistry and College of Pharmacy: AED 700
- Additional fee for courses having a tutorial session: AED 600
- Additional fee for graduation project courses at the College of Architecture, Art and Design: AED 650
- Additional fee for graduation project courses at the College of Engineering and Information Technology: AED 650
- Additional fee for internship courses: AED 880

The University reserves the right to increase the tuition and other fees up to 10% per academic year when deemed necessary.

The 5% standard VAT rate will no longer be applied to tuition fees and charges which are part of the curriculum for all AU academic programs. Instead, they will be zero-rated. The 5% standard VAT rate will continue to be applied to other services fees and charges, in accordance with the Federal Decree Law No (8) of 2017 on Value Added Tax.



مقدمة

يعتمد هيكل الرسوم الدراسية في جامعة عجمان على نظام الساعات المعتمدة بالإضافة إلى رسوم إضافية أخرى.

إن قوائم الرسوم المعتمدة في الجامعة والمتضمنة في دليل الجامعة وكتيب "الضوابط المالية"، تحتوي على معلومات مفصلة عن البرامج المطروحة وخططها الدراسية، وتتيح للطالب (ة) احتساب الرسوم الدراسية لكل فصل دراسي.

ولمزيد من المعلومات، يرجى الرجوع إلى دليل الجامعة المتوفر لدى مكتب الاتصال الاستراتيجي والتسويق واستقطاب الطلبة أو في موقع الجامعة الإلكتروني:

www.ajman.ac.ae

الضوابط المالية

تحتفظ الجامعة بحقها في زيادة الرسوم الدراسية والرسوم الإضافية بنسبة أقصاها 10% في العام الدراسي الواحد متى ارتأت ذلك.

تترتب على جميع الطلبة المسجلين في مساق من المساقات إلتزامات مالية تجاه الجامعة. ويتحمل الطالب مسؤولية سداد جميع الرسوم المستحقة عليه للجامعة. ولا يعد التخلف عن حضور المحاضرات انسحاباً من المساق أو الجامعة.

ولا يسمح للطلاب التسجيل في أي فصل دراسي حتى يتم تسوية جميع إلتزاماته المالية تجاه الجامعة.

مكتب المالية

1. رسوم القبول وطلب الالتحاق و رسوم حجز المقعد

رسوم القبول وطلب الالتحاق

تبلغ رسوم القبول وطلب الالتحاق في برامج الدراسات الجامعية و برامج دبلوم الدراسات العليا 1,300 درهم إماراتي، تسدد مرة واحدة عند تقديم الطالب(ة) طلب الالتحاق، ولا تعتبر جزءاً من الرسوم الدراسية، وهي غير قابلة للاسترداد إلا في حالة عدم قبول الطالب(ة) حيث يسترد مبلغ 1,000 درهم فقط من رسوم التسجيل.

رسوم القبول وطلب الالتحاق في البرامج التي تطرحها الجامعة لنيل درجة الماجستير وكلية الطب هي 2,000 درهم إماراتي، تسدد مرة واحدة عند تقديم الطالب(ة) طلب الالتحاق، ولا تعتبر جزءاً من الرسوم الدراسية، وهي غير قابلة للاسترداد إلا في حالة عدم قبول الطالب(ة) حيث يسترد مبلغ 1,700 درهم فقط من رسوم التسجيل.

إذا رغب الطالب(ة) في معادلة مساقات درسها في مؤسسة تعليم عالي أخرى معتمدة، يسدد رسماً قدره 500 درهم غير قابل للاسترداد مقابل معادلة المساقات، ويتم احتساب هذا المبلغ ضمن رسوم التسجيل إذا التحق الطالب بالدراسة في الجامعة.

رسوم حجز المقعد

يدفع الطلبة المقبولون في برامج الدراسات الجامعية في كلية الطب وطب الأسنان، بكالوريوس العلوم في التمريض و الدكتوراه في إدارة الأعمال رسوم حجز مقعد بمبلغ محدد حسب الجدول أدناه، وهي رسوم غير مستردة ويجب دفعها قبل انتهاء التاريخ المحدد في رسالة القبول، ويتم اقتطاع هذا المبلغ من الرسوم الدراسية المستحقة على الطالب(ة) فور استكمال إجراءات الالتحاق وتسجيل المساقات. وفي حال تقديم الطالب(ة) لطلب تأجيل الالتحاق إلى الفصل التالي وتمت الموافقة على

الطلب، فيتم اقتطاع المبلغ من رسوم الفصل التالي فور إتمام إجراءات الالتحاق والتسجيل.

التخصص	رسوم حجز المقعد (درهم إماراتي)
دكتوراه في إدارة الأعمال	15,000
بكالوريوس في الطب والجراحة	25,000
بكالوريوس في جراحة الأسنان	21,000
بكالوريوس العلوم في التمريض	3,000

2. الرسوم الدراسية

أ. رسوم الساعات المعتمدة/ السنوية لبرامج البكالوريوس:

تحتسب الرسوم الدراسية للبرامج التي تطرحها الجامعة لنيل الدرجة الجامعية الأولى (البكالوريوس) وفقاً لما يلي:

الرسوم السنوية المعتمدة	الكلية / التخصص	
121,000 درهم إماراتي	السنة الدراسية	كلية الطب

رسوم الساعة المعتمدة	الكلية / التخصص	
2,541 درهم إماراتي	كلية طب الأسنان	
1,575 درهم إماراتي	بكالوريوس الصيدلة	كلية الصيدلة والعلوم الصحية
1,300 درهم إماراتي	بكالوريوس العلوم في التمريض	
1,210 درهم إماراتي	كلية الإعلام	
1,200 درهم إماراتي	كلية القانون	
1,575 درهم إماراتي	بكالوريوس في العمارة	كلية العمارة و الفنون و التصميم
1,575 درهم إماراتي	بكالوريوس في الهندسة المعمارية	
1,430 درهم إماراتي	بكالوريوس في التصميم الداخلي	

رسوم الساعة المعتمدة	الكلية / التخصص
1,365 درهم إماراتي	بكالوريوس العلوم في هندسة المعدات الطبية
1,300 درهم إماراتي	بكالوريوس العلوم في الهندسة المدنية
1,300 درهم إماراتي	بكالوريوس العلوم في الهندسة الميكانيكية
1,365 درهم إماراتي	بكالوريوس العلوم في الهندسة الكهربائية
1,392 درهم إماراتي	بكالوريوس العلوم في هندسة الحاسوب
1,392 درهم إماراتي	بكالوريوس العلوم في تكنولوجيا المعلومات / الشبكات وأمن المعلومات
1,392 درهم إماراتي	بكالوريوس العلوم في نظم المعلومات / إدارة مشاريع
1,392 درهم إماراتي	بكالوريوس العلوم في نظم المعلومات / إدارة مشاريع إلكترونية
1,392 درهم إماراتي	بكالوريوس العلوم في تحليل البيانات
1,125 درهم إماراتي	بكالوريوس الآداب في علم النفس
1,125 درهم إماراتي	بكالوريوس الآداب في علم الاجتماع والخدمة الاجتماعية
1,265 درهم إماراتي	كلية إدارة الأعمال
1,250 درهم إماراتي	وحدة الدراسات العامة

ب. رسوم الساعات المعتمدة لبرامج الدراسات العليا:

تحتسب الرسوم الدراسية للبرامج التي تطرحها الجامعة لنيل درجة الدبلوم والماجستير و الدكتوراة وفقاً لما يلي:

الكلية	التخصص	رسوم الساعة المعتمدة
كلية العمارة و الفنون و التصميم	ماجستير العلوم في التصميم الحضري	2,500 درهم إماراتي
كلية الإعلام	ماجستير الآداب في العلاقات العامة والاتصال المؤسسي	2,750 درهم إماراتي
كلية إدارة الأعمال	ماجستير في إدارة الأعمال (إدارة الموارد البشرية)	2,000 درهم إماراتي
	ماجستير في إدارة الأعمال (الإدارة المالية)	
	ماجستير في إدارة الأعمال (التسويق)	
	دكتوراه في إدارة الأعمال	4,500 درهم إماراتي
	دكتوراه الفلسفة في القانون	3,500 درهم إماراتي
كلية القانون	ماجستير في القانون (القانون العام)	2,200 درهم إماراتي
	ماجستير في القانون (القانون الخاص)	
	دبلوم الدراسات العليا في التحكيم التجاري الدولي	1,500 درهم إماراتي
كلية الإنسانيات والعلوم	دبلوم الدراسات العليا المهني في التدريس*	625 درهم إماراتي
كلية الصيدلة	ماجستير العلوم في الصيدلة (الصيدلة السريرية)**	3,125 درهم إماراتي

رسوم الساعة المعتمدة	التخصص	الكلية
521,000 درهم إماراتي (3 سنوات)	ماجستير العلوم في طب الأسنان الترميمي***	كلية طب الأسنان
420,000 درهم إماراتي (3 سنوات)	ماجستير العلوم في المداواة اللبية السنية****	
462,000 درهم إماراتي (3 سنوات)	ماجستير العلوم في طب أسنان الأطفال*****	
2,500 درهم إماراتي	ماجستير العلوم في الذكاء الإصطناعي	كلية الهندسة وتكنولوجيا المعلومات

* خصم بنسبة 5% على الرسوم الدراسية لكل فصل دراسي.

** خصم بنسبة 25% على الرسوم الدراسية لكل فصل دراسي.

*** متوسط الرسوم الدراسية السنوية هي 173,667 درهم إماراتي في العام الجامعي الواحد. تمت زيادة الساعات المعتمدة في الخطة الدراسية الجديدة من 60 إلى 74 ساعة.

**** متوسط الرسوم الدراسية السنوية هي 140,000 درهم إماراتي في العام الجامعي الواحد.

***** متوسط الرسوم الدراسية السنوية هي 154,000 درهم إماراتي في العام الجامعي

الواحد.

ج. رسوم المختبرات والإستوديوهات والعيادات:

- يدفع الطلبة المسجلون في البرامج التي تطرحها كلية طب الأسنان وكلية الصيدلة والعلوم الصحية رسماً مقطوعاً لمختبرات التخصص والعيادات كل فصل دراسي كما هو موضح في الجدول الآتي:

الكلية	طب الأسنان		الرسوم
	السنة الأولى إلى الثالثة	السنة الرابعة والخامسة	
الصيدلة	العيادات	مختبر التعويضات السنوية	5,324 درهم
	7,986 درهم	3,993 درهم	

مع العلم بأن هذه الرسوم لا تشمل رسوم المختبرات الواردة في الخطة الدراسية التي تطرحها كليات أخرى.

- يدفع الطلبة المسجلون في البرامج التي تطرحها كلية العمارة و الفنون و التصميم رسماً قدره 1,650 درهم كرسوم أستوديو في كل فصل دراسي
- يدفع الطلبة الذين يسجلون في برنامج بكالوريوس الآداب في الإعلام رسماً قدره 1,210 درهم لكل مساق له حصة أستوديو إذاعة أو تليفزيون.

3. رسوم إضافية

يدفع الطالب (ة) الرسوم الإضافية الآتية:

رسوم مساق الإرشاد الأكاديمي المتوفرة في أول فصل دراسي يسجل فيه الطالب (ة) بالجامعة.	1,250 درهم
رسوم إضافية للمواد التي تحتوي على مختبر وتطرحها أي كلية عدا كلية طب الأسنان وكلية الصيدلة والعلوم الصحية.	700 درهم
رسوم إضافية للمسابقات التي تحتوي على حصة مناقشة.	600 درهم
رسوم إضافية لمشاريع التخرج التي تطرحها كلية كلية العمارة والفنون والتصميم.	650 درهم
رسوم إضافية لمشاريع التخرج التي تطرحها كلية الهندسة وتكنولوجيا المعلومات.	650 درهم
رسوم إضافية لمسابقات التدريب التي تطرحها الكلية.	880 درهم

تحتفظ الجامعة بحق زيادة الرسوم الدراسية والرسوم الأخرى بنسبة أقصاها 10% في العام الدراسي الواحد متى ارتأت ذلك.

لن يتم تطبيق ضريبة القيمة المضافة بنسبة 5% على الرسوم الدراسية و المصاريف التي تعد جزءا من المنهج الدراسي لجميع البرامج الأكاديمية في جامعة عجمان. و بدلا من ذلك، سيتم تطبيق نسبة الصفر عليهم . و سيستمر تطبيق ضريبة القيمة المضافة بنسبة 5% على الرسوم والخدمات الأخرى، وذلك وفقاً للقانون الاتحادي رقم (8) لسنة 7102 بشأن ضريبة القيمة المضافة.